



**SECRETARIAT OF THE CONFERENCE ON INTERACTION
AND CONFIDENCE BUILDING MEASURES IN ASIA**

**СЕКРЕТАРИАТ СОВЕЩАНИЯ ПО ВЗАИМОДЕЙСТВИЮ
И МЕРАМ ДОВЕРИЯ В АЗИИ**

№ 13-1/351

*Enclosure: as stated,
on 4 p.*

The Secretariat of the Conference on Interaction and Confidence Building Measures in Asia (CICA) presents its compliments to the CICA Member States and in addition to Note 13-1/297 dated 28 May 2021, has the honour to forward herewith the updated program and the technical guideline to join the Conference on *Epidemiological Safety and the Fight against Covid-19 and Other Infectious Diseases* to be hosted by the Republic of Kazakhstan on June 15, 2021, at 14:00 (GMT +6, Nur-Sultan time).

The Secretariat avails itself of this opportunity to renew to the CICA Member States the assurances of its highest consideration.

Nur-Sultan, 14 June 2021



**MEMBER STATES
OF THE CONFERENCE ON INTERACTION
AND CONFIDENCE BUILDING MEASURES
IN ASIA**



**SECRETARIAT OF THE CONFERENCE ON INTERACTION
AND CONFIDENCE BUILDING MEASURES IN ASIA**

**СЕКРЕТАРИАТ СОВЕЩАНИЯ ПО ВЗАИМОДЕЙСТВИЮ
И МЕРАМ ДОВЕРИЯ В АЗИИ**

№ 13-1/351

*Приложение:
упомянутое, на 4 л.*

Секретариат Совещания по взаимодействию и мерам доверия в Азии (СВМДА) свидетельствует свое уважение государствам-членам СВМДА и в дополнение к ноте №13-1/297 от 28 мая 2021 г., имеет честь препроводить обновленную программу и техническое руководство по подключению к конференции «Эпидемиологическая безопасность и борьба с Covid-19 и другими инфекционными заболеваниями», которая будет проводиться Республикой Казахстан 15 июня 2021 г. в 14:00 (GMT +6, время в г.Нур-Султан).

Секретариат пользуется случаем, чтобы возобновить государствам-членам СВМДА уверения в своем весьма высоком уважении.

город Нур-Султан, 14 июня 2021 года



**ГОСУДАРСТВА-ЧЛЕНЫ
СОВЕЩАНИЯ ПО ВЗАИМОДЕЙСТВИЮ И
МЕРАМ ДОВЕРИЯ В АЗИИ**

Азиядағы өзара іс-қимыл және сенім шаралары кеңесінің (АӨСШК) Хатшылығы АӨСШК мүше мемлекеттеріне өзінің зор ілтипатын білдіре отырып, 2021 жылғы 28 маусымда №13-1/297 нотасына қосымша ретінде 2021 жылғы 15 маусымда Қазақстан Республикасы ұйымдастыратын «Эпидемиологиялық қауіпсіздік, қоғамдық денсаулық сақтау және фармацевтика, оның ішінде COVID-19 және басқа да жұқпалы аурулармен күрес» саласындағы конференцияға қатысты жаңартылған бағдарлама мен қосылу нұсқаулығын жолдауды өзіне мәртебе санайды.

Қосымша: аталған,
4 п.

Хатшылық осы мүмкіндікті пайдалана отырып, АӨСШК мүше мемлекеттеріне өзінің зор ілтипатын тағы да растайды.

Нұр-Сұлтан қаласы, 2021 жылғы 14 мамыр

**АЗИЯДАҒЫ ӨЗАРА ІС-ҚИМЫЛ ЖӘНЕ
СЕНІМ ШАРАЛАРЫ КЕҢЕСІНІҢ МҮШЕ
МЕМЛЕКЕТТЕРІ**



**SECRETARIAT OF THE CONFERENCE ON INTERACTION
AND CONFIDENCE BUILDING MEASURES IN ASIA**

**СЕКРЕТАРИАТ СОВЕЩАНИЯ ПО ВЗАИМОДЕЙСТВИЮ
И МЕРАМ ДОВЕРИЯ В АЗИИ**

TECHNICAL GUIDELINE

Conference on Epidemiological Safety and the Fight
against Covid-19 and Other Infectious Diseases

June 15, 2021, at 14:00 (GMT +6, Nur-Sultan time).

1. The Conference on Epidemiological Safety and the Fight against Covid-19 and Other Infectious Diseases will be held on June 15, 2021 via ZOOM platform at 14:00 – 17:00 (Nur-Sultan time, GMT+6).

2. Working languages of the Conference will be English and Russian.

3. Link for Conference:

<https://zoom.us/j/91560596979?pwd=cG1aVnp3TU9LaEc5akh0SVlQVEdtdz09>

Meeting ID: 915 6059 6979

Passcode: 736746

For more information:

1. Ms. Aigerim BAKHTIYAROVA - representative of the Ministry of Healthcare of the Republic of Kazakhstan, e-mail: bakhtiyarova_a@rcrz.kz, mob: +7 708 652 9941;
 2. Mr. Marat JANIKEYEV – officer of CICA Secretariat, e-mail: m.janikeyev@s-cica.kz, mob: +7 777 181 1110.
-



**SECRETARIAT OF THE CONFERENCE ON INTERACTION
AND CONFIDENCE BUILDING MEASURES IN ASIA**

**СЕКРЕТАРИАТ СОВЕЩАНИЯ ПО ВЗАИМОДЕЙСТВИЮ
И МЕРАМ ДОВЕРИЯ В АЗИИ**

ТЕХНИЧЕСКОЕ РУКОВОДСТВО

Конференция «Эпидемиологическая безопасность
и борьба с Covid-19 и другими инфекционными заболеваниями»
15 июня 2021 года в 14:00 (GMT +6, время г.Нур-Султан).

1. Конференция «Эпидемиологическая безопасность и борьба с Covid-19 и другими инфекционными заболеваниями» состоится 15 июня 2021 года на платформе ZOOM с 14:00 до 17:00 (GMT +6, время г.Нур-Султан).

2. Рабочие языки конференции – английский и русский (синхронный перевод).

3. Ссылка для подключения к конференции:
<https://zoom.us/j/91560596979?pwd=cG1aVnp3TU9LaEc5akh0SVlQVEdtdz09>

Идентификатор конференции: 915 6059 6979
Код доступа: 736746

Для дополнительной информации:

1. БАХТИЯРОВА Айгерим - представитель Министерства здравоохранения Республики Казахстан, e-mail: bakhtiyarova_a@rcrz.kz, моб: +7 708 652 9941;

2. Г-н Марат ДЖАНИКЕЕВ - сотрудник Секретариата СВМДА, e-mail: m.janikeyev@s-cica.kz, моб: +7 777 181 1110.

PROGRAM
of the Conference on Epidemiological Safety, and the Fight against
Covid-19 and Other Infectious Diseases

(June 15, 2021, 14:00-17:00 (GMT+6), online)

14:00-14:30	-	Registration of the participants
-------------	---	----------------------------------

PLENARY SESSION		
14:30	Moderator: Mr. Yerlan Kiyassov , <i>Vice-Minister of Health of the Republic of Kazakhstan, Chief State Sanitary Doctor</i>	
	Ms. Chi Fang , <i>Deputy of Executive Director of the CICA Secretariat</i>	
	Current issues of response to biological threats in the Republic of Kazakhstan	Ms. Ainagul Kuatbayeva , Candidate of Medical Science, Deputy Chairman of the Board of “National center of Public health care” of the Ministry of health of Kazakhstan

SESSION 1		
14:55-15:30	Prospects for the cooperation development between the CICA Member States in epidemiological safety and public health Moderator: Mr. Yerlan Kiyassov	
14:55-15:00	On the work carried out to counter COVID-19 in the field of preschool and secondary education in the epidemiological situation	Ms. Amangul Mukhametkhanova , Vice-President of the National Academy of Education named after Y. Altynsarin
15:00-15:05	Prospects for the cooperation development between the CICA member States in epidemiological safety and public health	Mr. Marifzhon Madaminov , Head of the Laboratory of the Republican Center for Plague Prevention of the Ministry of Health of the Republic of Uzbekistan

	Epidemiological safety and fight against COVID-19 and other infection diseases.	Dr. Mohammad Mehdi Gouya Head of Panel Center for Diseases Control, Ministry of Health and Medical Education of Islamic Republic of Iran
	Epidemiological surveillance on COVID-19 Infection in Azerbaijan	Ms. Aygun Ismayilova, Head of sector, Republican center hygiene and epidemiology of Azerbaijan Mr. Farhad Singatulov, Senior Specialist, Department of Disease Control and Prevention of the Administration of the Regional Medical Divisions of Azerbaijan
15:25-15:30	Discussion, questions	

SESSION 2

15:30-16:05	Development of possible joint actions to improve the health and well-being of the population of the CICA Member States	
	Moderator: Mr. Yerlan Kiyassov	
	Modern technologies in laboratory diagnostics of coronavirus infection in Kazakhstan	Ms. Gaukhar Nussupbayeva, Deputy Director of the Branch of “Scientific and Practical Center for Sanitary and Epidemiological Expertise and Monitoring” of the “National center of public health care” of the Ministry of health of Kazakhstan
	On the work carried out to counter COVID-19 in the field of higher education in the epidemiological situation	Ms. Indira Abilmazhinova
16:00-16:05	Discussion, questions	

16:05-16:15	Coffee break
-------------	--------------

SESSION 3

16:15-17:10	Conducting joint scientific research on epidemiological safety, as well as developing joint measures to prevent other epidemiological situations in the post-pandemic period	
	<i>Moderator: Mr. Yerlan Kiyassov</i>	

	Kazakhstan's QazVac vaccine. The success of domestic scientists in the fight against COVID-19	Mr. Ergaly Abdurayimov, Candidate of Veterinary Sciences, Deputy of General Director for Science and Commercialization in "Research Institute for Biological Safety Problems" of the Science Committee of the Ministry of Education of the Republic of Kazakhstan
	Measures of the National Scientific Center for Quarantine and Zoonotic Infections named after M. Aikimbayev to combat COVID-19	Ms. Gulnara Tokmurziyeva, Candidate of Medical Science, Deputy Director of the "Kazakh Scientific Center for Quarantine and Zoonotic Infections named after M. Aikimbayev" of the Ministry of Health of Kazakhstan
		Doctors of Medical Sciences from Nazarbayev University <i>(to be confirmed)</i>
16:55-17:00	Discussion, questions	

Closing ceremony. Wrap-up session		
17:00-17:10	-	Mr. Yerlan Kiyassov, Vice Minister of Healthcare of Kazakhstan Chief State Sanitary Doctor

Language: English, Russian (*simultaneous interpretation*)

**Программа Конференции
«Эпидемиологическая безопасность и борьба с Covid-19 и
другими инфекционными заболеваниями»**

15 июня 2021 год, 14:00-17:00 (GMT+6)

14:00-14:30	-	Регистрация участников
-------------	---	------------------------

ПЛЕНАРНОЕ ЗАСЕДАНИЕ

14:30	Модератор: Киясов Ерлан Ансаганович , <i>Вице-министр здравоохранения РК - Главный государственный санитарный врач</i>	
14:45	Чи Фан , Заместитель Исполнительного директора Секретариата СВМДА	
	Актуальные вопросы реагирования на биологические угрозы в Республике Казахстан	к.м.н. Куатбаева Айнагул Мухановна , заместитель Председателя правления РГП на ПХВ «Национальный центр общественного здравоохранения» МЗ РК (далее – РГП на ПХВ «НЦОЗ МЗ РК).

СЕССИЯ 1

14:55-15:30	Перспективы развития сотрудничества государств-членов СВМДА в сфере эпидемиологической безопасности и общественного здравоохранения Модератор: Киясов Ерлан Ансаганович	
14:55-15:00	По проведенной работе по противодействию COVID-19 в сфере дошкольного и среднего образования в эпидемиологической ситуации	Мухаметханова Алмагуль Кенесхановна , Вице-президент Национальной академии имени И. Алтынсарина
15:00-15:05	Перспективы развития сотрудничества государств-членов СВМДА в сфере эпидемиологической безопасности и общественного здравоохранения	Марифжон Мадаминов , заведующий лабораторией Республиканского центра профилактики чумы Министерства здравоохранения Республики Узбекистан

15:05-15:10	Эпидемиологическая безопасность и борьба с COVID-19 и другими инфекционными заболеваниями	Д-р. Мохаммед Мехди Гоуя Руководитель Центра по контролю заболеваний Министерства здравоохранения и медицинского образования Исламской Республики Иран
15:10-15:15	<i>(Тема доклада уточняется)</i>	Спикер от Иордании <i>(ФИО докладчика уточняется)</i>
	Эпидемиологический надзор за инфекцией COVID-19 в Азербайджане	Айгун Исмаилова, Заведующий сектором Республиканского центра гигиены и эпидемиологии Фархад Сингатулов, Старший специалист Отдела контроля и профилактики заболеваний Управления Региональных Медицинских подразделений Азербайджана
15:25-15:30	Обсуждение, вопросы	

СЕССИЯ 2

15:30-16:05	Выработка возможных совместных действий по улучшению здоровья и благополучия населения государств-членов СВМДА	
	Модератор: Киясов Ерлан Ансаганович	
	Современные технологии в лабораторной диагностике коронавирусной инфекции в Казахстане	Нусупбаева Гаухар Есболатовна, Заместитель директора филиала «Научный центр санитарно-эпидемиологической экспертизы и мониторинга» РГП на ПХВ «НЦОЗ МЗ РК
	По проведенной работе по противодействию COVID-19 в сфере высшего образования в эпидемиологической ситуации	Абилмажинова Индира Дидарбековна
	<i>Темы докладов уточняются</i>	Спикеры от Назарбаев Университета <i>(уточняются)</i>
16:00-16:05	Обсуждение, вопросы	
16:05-16:15	Кофе-брейк	

СЕССИЯ 3					
16:15- 17:10	<p>Проведение совместных научных исследований в сфере эпидемиологической безопасности, а также выработка совместных мер по предотвращению иных эпидемиологических ситуаций в постпандемический период</p> <p>Модератор: Киясов Ерлан Ансаганович</p>				
	<table border="1"> <tr> <td style="vertical-align: top;">Казахстанская вакцина QazVac. Успех отечественных ученых в борьбе с COVID-19</td> <td> <p>д.в.н. Абдураимов Ергали Орынбасарович, заместитель генерального директора по науке и коммерциализации РГП на ПХВ «Научно-исследовательский институт проблем биологической безопасности» Комитета науки МОН РК</p> </td> </tr> <tr> <td style="vertical-align: top;">Мероприятия Национального научного центра карантинных и зоонозных инфекций имени М. Айкимбаева по борьбе с COVID-19</td> <td> <p>д.м.н. Токмурзиева Гульнара Женисовна, заместитель РГП на ПХВ «Казахский научный центр карантинных и зоонозных инфекций имени М.Айкимбаева» МЗ РК</p> </td> </tr> </table>	Казахстанская вакцина QazVac. Успех отечественных ученых в борьбе с COVID-19	<p>д.в.н. Абдураимов Ергали Орынбасарович, заместитель генерального директора по науке и коммерциализации РГП на ПХВ «Научно-исследовательский институт проблем биологической безопасности» Комитета науки МОН РК</p>	Мероприятия Национального научного центра карантинных и зоонозных инфекций имени М. Айкимбаева по борьбе с COVID-19	<p>д.м.н. Токмурзиева Гульнара Женисовна, заместитель РГП на ПХВ «Казахский научный центр карантинных и зоонозных инфекций имени М.Айкимбаева» МЗ РК</p>
Казахстанская вакцина QazVac. Успех отечественных ученых в борьбе с COVID-19	<p>д.в.н. Абдураимов Ергали Орынбасарович, заместитель генерального директора по науке и коммерциализации РГП на ПХВ «Научно-исследовательский институт проблем биологической безопасности» Комитета науки МОН РК</p>				
Мероприятия Национального научного центра карантинных и зоонозных инфекций имени М. Айкимбаева по борьбе с COVID-19	<p>д.м.н. Токмурзиева Гульнара Женисовна, заместитель РГП на ПХВ «Казахский научный центр карантинных и зоонозных инфекций имени М.Айкимбаева» МЗ РК</p>				
16:55- 17:00	Обсуждение, вопросы				

Подведение итогов	
17:00- 17:10	<p>- Киясов Ерлан Ансаганович, Вице-министр здравоохранения РК Главный государственный санитарный врач</p>

Язык: английский, русский (*синхронный перевод*).
